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Referat generalforsamling onsdag den 8. marts 2023, kl. 17:00, Buchwaldsgade 48: 
 
 
Punkt 1: valg af dirigent: 
Bestyrelsen foreslog direktør Torben Tholstrup, som blev valgt. 
 
Torben Tholstrup takkede for valget. Konstaterede at generalforsamlingen var lovligt indkaldt i h.t. 
vedtægterne. 
 
 Punkt 2: Bestyrelsens beretning for året 2022: 
 
Odense Havn er inde i en helt fantastisk rivende udvikling. Odense Havn har formået at få sig placeret 
strategisk rigtig, hvor der er satset på at kunne håndtere de kæmpe møller som fremtiden byder på 
offshore. Konstruktioner som er så kolonorme, at de ikke kan transporters på vejnettet, men skal samles og 
afskibes fra en havn. Der er foretaget udvidelser de seneste år med ca. 6 Ha og der igangsat yderligere 
udvidelser i meget stor skala. Nye kaj anlæg, større end de sidste – undersøgelser er igangsat med bl.a. 
midler fra EU grønne fond, uddybning af sejlrenden til 13 meter, markante udvidelser af landarealerne ved 
Munkebo samt naturligvis indkøbet af 1 mio. kvm i Årslev til en såkaldt dryport logistik center. Den ”gamle 
havn” er nu helt ubetydelig set i denne sammenhæng. Cityhavnen er reelt afviklet med optionen til A. 
Enggard, mellemhavnen er i dag uden reel havnerelaterede aktiviteter, først ved gamle industrihavn med 
HJ Hansen Genvinding, Grus og Sten, Emmelevs tank operationer, lidt korn på pladsen efter og så 
Fynsværket. Dette er de sidste reelle havnerelaterede ting som sker i gamle Havn. 
Odense Havn er blevet en solstråle historie forretningsmæssigt set ligesom der skabers rigtig mange 
arbejdspladser relateret til Odense Havns aktiviteter. Kæmpe cadeau til dette. 
Spørgsmålet om det stadig skal være en kommunal ejet havn, en samfundskritisk infrastuktur, eller en fuldt 
privat ejet havn bør være en politisk diskussion som burde komme op.  
Reglerne for kommunal ejede havne giver en række bindinger for hvilke ting man forretningsmæssigt må 
beskæftige sig med og disse bliver, forventer vi, naturligvis efterlevet. 
Havneforeningen har ikke fulgt med havnens udvikling. Foreningens medlemmer består primært at 
virksomheder som har til huse i Gamle Havn. Foreningen besluttede sidste år, at tage medlemskab af DSHV 
via formandsskabet, for på den måde at få den ekspertise som kræves, for blot at kunne vejlede ja endsige 
tale med Havnen om de mangeartede problemstillinger som der kan være. Foreningen kan ikke være 
direkte medlem, men det er ikke muligt at håndtere problemstillinger uden at have denne ekspertise i 
baghånden. 
I løbet af året har der været en række problematikker med opgravninger af Havnegade. Naturligvis skal der 
graves for at nedlægge nye kloakrør, vandrør, fjernvarme etc, men af respekt for andres forretninger kunne 
man godt inddrage disse, om ikke andet så varsko lidt tid i forvejen. Vi har haft drøftelser med såvel 
planlægger som kommune omkring dette og begge har lovet at de skal de nok. Lad os nu se. Der er planlagt 
nye kloak rør hele vejen op til Toldbogade samt anlæggelse af cykelstier og fortov hele vejen ned til 
Helsingborggade. Vi har anført en række forhold som er vigtige med hensyn til adgangsforhold, og opdeling 
i etaper, men vi har intet hørt de seneste måneder. 
 
Havneforeningen har afholdt 5 bestyrelsesmøder i løbet det forgangne år. 
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Der er afholdt 4 arrangementer, Generalforsamling i marts 22, august 22 sejltur på kanalen, besøg hos 
Olave de Linde, studietur Tarragona i september, og nytårskur i januar 23. 
 
Jeg vil på bestyrelsens vegne takke alle medlemmer som har deltaget i et eller flere arrangementer og ser 
frem til at endnu flere vil deltage i dem som kommer. Vel mødt. 
 
Jeg vil også benytte lejligheden til at sige tak for den tillid som foreningen igennem årene har vist mig som 
formand, det har gjort det noget lettere at agere blandt vore interessenter. 
 
 
Punkt 3: Årsregnskab 2022 
Vedhæftet som bilag. 
Generalforsamlingen godkendte det reviderede årsregnskab uden anmærkninger. 
 
Punkt 4: indkomne forslag 
Nuværende:  
§4 Bestyrelsen består af 5 medlemmer, der vælges af generalforsamlingen. Der afgår skiftevis 2 og 3 
medlemmer årligt. Bestyrelsen vælger selv sin formand og næstformand og fordeler i øvrigt forretningerne 
imellem sig. Foruden bestyrelsen vælges 2 suppleanter, hvis valg gælder for et år ad gangen.  
 
Forslås ændre til  
§4 Bestyrelsen består af 5-7 medlemmer, der vælges af generalforsamlingen. Der afgår skiftevis 2(3) og 3(4) 
medlemmer årligt. Bestyrelsen vælger selv sin formand og næstformand og fordeler i øvrigt forretningerne 
imellem sig. Foruden bestyrelsen vælges 2 suppleanter, hvis valg gælder for et år ad gangen.  
 
Nuværende:  
§10 Bestyrelsen skal arbejde for at få foreningen repræsenteret i Havnebestyrelsen og herigennem søge 
foreningens arbejdsprogram og mål udvidet til også at omfatte spørgsmål vedrørende 1. den overordnede 
planlægning for omdannelsen af Odense Havn 2. besejlingsforhold for Odense Havn, kanal og fjord 3. andre 
for foreningen gavnlige retninger  
 
foreslås ændret til:  
§10 Bestyrelsen skal arbejde for en styrkelse af det nære netværk på Havnen og for andre for foreningen 
gavnlige retninger. 
 
Begge forslag blev enstemmigt vedtaget. 
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Punkt 5: Bestyrelsesmedlemmer: 
Følgende blev valgt til bestyrelsen for en 2 årig periode: 
 
Ole Strøm, Marius Pedersen A/S  
Lars Pedersen, Mødecenter Odense  
Thomas Knudsen, Impo Trading A/S 
 
Følgende blev valgt for en 1 årig periode:  
 
Søren Andersen, Odense Renovation 
Thomas Jensen, BDO revision Odense 
 
Øvrig bestyrelse: 
Jacob Jensen – Jensen El A/S mv  
Lars Haunstrup - H.J.Hansen Genvindingsindustri A/S 
 
Punkt 6: Suppleanter: 
 
Følgende blev valgt: 
 
Andreas Isager – Isager Arkitekterne A/S  
Pia Hansen – PH Holding ApS 
 
Punkt 7: Revisorer: 
 
Torben Tolstrup, Lemvig&Müller A/S blev genvalgt 
Pia Hansen, Odense Auto El ApS, blev genvalgt. 
 
Punkt 8: kontingent for 2023: 
Kontingent kr. 2.000,00 blev vedtaget. 
 
Punkt 9: eventuelt 
Andreas Isager fortalte om SS Skt Knud, Hans Atli fortalte om de gamle danske træskibe. 
Der var et minde om afdød medlem Jørgen Schmidt. 
Der var takke taler til afgående bestyrelsesmedlemmer Mette Lorenzen, Jens Anker Gents og Poul 
Strandmark. 
 

 
For referat: Poul Strandmark. 


